

Net child care costs in Canada ^[1]

Author: Fisher, J., Thomas, J.

Source: Canadian Public Policy

Format: Report

Publication Date: 26 Apr 2022

AVAILABILITY

Access online via journal subscription ^[2]

Excerpted from abstract

Child care costs are of great concern for many families in Canada, yet little is known about net child care costs. Using six “typical” families in ten cities and factoring in tax assistance and means-tested child care subsidies, we find that net child care costs vary significantly across the income distribution and family types. For many families, the combination of subsidies and tax-based supports results in significant cost reductions. However, these measures have limitations. For example, maximum subsidies do not always cover the full cost of care, and tax-based supports may not always alleviate cash flow problems.

Les coûts du service de garde à l'enfance représentent une lourde charge pour beaucoup de familles au Canada cependant on connaît très peu de choses sur les coûts nets de garde. En utilisant 6 familles-type dans 10 villes différentes et en tenant compte de l'aide fiscale et des allocations de garde fondées sur un critère de revenu nous constatons que les coûts nets du service de garde varient significativement selon la distribution du revenu et les types de familles. Pour beaucoup de familles les allocations et les aides fondées sur le taux d'imposition génèrent une réduction considérable des coûts. Or ces mesures ont des limites. Par exemple les allocations maximales ne couvrent pas toujours le coût total du service de garde et les aides fondées sur le taux d'imposition peuvent ne pas atténuer les problèmes de liquidité.

Region: Canada ^[3]

Tags: child care costs ^[4]

parent fee ^[5]

child care subsidies ^[6]

Source URL (modified on 5 May 2022): <https://childcarecanada.org/documents/research-policy-practice/22/05/net-child-care-costs-canada>
Links

[1] <https://childcarecanada.org/documents/research-policy-practice/22/05/net-child-care-costs-canada> ^[2]

<https://www.utpjournals.press/doi/abs/10.3138/cpp.2021-079?journalCode=cpp> [3] <https://childcarecanada.org/taxonomy/term/7864> [4]

<https://childcarecanada.org/taxonomy/term/9195> [5] <https://childcarecanada.org/taxonomy/term/9253> [6]

<https://childcarecanada.org/taxonomy/term/8924>